

*from Heidelberg, Germany*

# THE UNITED STATES ARMY EUROPE BAND & CHORUS

*The Musical Ambassadors of Europe*



*Lieutenant Colonel Beth T. M. Steele, Commander and Conductor  
Sergeant Major Robert L. Burford, Enlisted Bandleader*



# HISTORY

The United States Army Europe Band & Chorus, under the command of Lieutenant Colonel Beth T.M. Steele, is stationed at Tompkins Barracks in Schwetzingen, Germany. The Band was originally activated in

1940. With its partner group, the United States Army Europe Soldiers' Chorus, it is currently the Army's third largest musical organization, the biggest outside of the United States, and the Army's premier musical ambassadors in Europe.

The United States Army Europe Band & Chorus is an extremely versatile ensemble, always in great demand. Components include the 65-piece **concert and marching bands**, 35-member ceremonial group, 19-piece jazz ensemble, "Night Fire" Pop/Rock group, "USAREUR Groove" R&B/Soul/Pop group, **Dixieland band, jazz combo, brass quintet, and woodwind quintet**. Members earn their positions by special audition and most have performed or taught professionally prior to their military service. A majority hold degrees in music from highly regarded universities and conservatories.

The band's jazz ensemble, "**Soldiers of Swing**" (S.O.S.), is led by Sergeant Major Robert L. Burford. It has made appearances at notable jazz festivals such as the Torgau International Jazz Festival (Germany), the North Sea Jazz Festival (the Netherlands), the Montreux Jazz Festival (Switzerland), and the Umbria Jazz Festival (Italy). S.O.S. also frequently performs in the Heidelberg community. The ensemble's repertoire includes traditional favorites from the golden age of big band music, up through the modern styles of today.

The U.S. Army Europe Band & Chorus as a whole performs more than 200 times each year, and has appeared in over 20 European and Middle Eastern countries from Russia to Iraq. Whatever the specific requirement, the men and women of the Band and Soldiers' Chorus continue to represent the best of the United States Army and stand ready for Any Mission, Anywhere.

# GESCHICHTE

Die United States Army Europa Band, unter der Leitung von Lieutenant Colonel Beth Steele, hat ihren Sitz in den Tompkins Barracks in Schwetzingen.

Die Band, wurde ursprünglich 1940 aktiviert. Im Laufe der Jahre erfuhr sie jedoch viele Veränderungen. Zusammen mit der Partnergruppe, dem US Army Soldaten-Chor, Europa, ist sie derzeit die drittgrößte musikalische Formation der gesamten Armee, allerdings die größte mit Sitz außerhalb der USA und damit deren musikalischer Repräsentant ersten Ranges in Europa.

Die Band zeichnet sich als ein ausgesprochen vielseitiges Ensemble aus, das sich großer Nachfrage erfreut. Sie ist zusammengesetzt aus einer 65 Musiker starken Konzert- und Spielmannsgruppe, der 35 Musiker Zeremoniellgruppe, einer 19 Musiker „Soldiers of Swing“ Big Band, der „Night Fire“ Popgruppe, der Dixieland Band, einer Jazz Combo, einem Blechbläser Quintett sowie einem Holzbläser Quintett. Die Musiker erhalten ihre Stellen nach entsprechenden anspruchsvollen Proben, wobei viele bereits professionelle Erfahrungen vor ihrer Militärdienstzeit gesammelt oder Musik gelehrt haben. Die Mehrzahl der Mitglieder ist zudem im Besitz eines Hochschulabschlusses in Musik von anerkannten amerikanischen Universitäten oder Konservatorien.

Die US Army Band, Europa im ganzen verzeichnet mehr als 200 Auftritte pro Jahr im In- und Ausland, die sie bisher in über 20 europäische und Nahost-Länder von Russland bis in den Libanon führten.

Welche Aufgabe auch immer gestellt wird, die Frauen und Männer der Band und des Soldatenchores werden weiterhin das Beste repräsentieren, was die US-Armee zu bieten hat.



# THE UNITED STATES ARMY EUROPE BAND & CHORUS



*The Concert Band*

# THE UNITED STATES ARMY EUROPE BAND & CHORUS



*The Marching Band*



## THE COMMANDER

Lieutenant Colonel Beth T.M. Steele became the Commander of the U.S. Army Europe Band and Chorus in June of 2008. A native of Ames, Iowa, she holds a Bachelor of Music

degree in Trumpet Performance and a Master of Music in Conducting from Northwestern University, Evanston, Illinois.

After receiving her commission in 1988, Lieutenant Colonel Steele served as the Executive Officer and Associate Conductor of the Army Ground Forces Band in Atlanta, Georgia, as well as Commander, Student Company, at the U.S. Army School of Music. Following these assignments, she assumed duties as Associate Bandmaster for The U.S. Army Band, "Pershing's Own," in Washington, DC, Commander for The U.S. Continental Army Band, and Commandant of the U.S. Army School of Music. Lieutenant Colonel Steele's most recent assignment was as Deputy Commander and Associate Conductor of The U.S. Army Field Band, Washington, DC.

Lieutenant Colonel Steele is an accomplished musician, playing the piano, violin, and trumpet. Her skills led her to perform trumpet throughout the United States and Europe. She is also a two-time national finalist in the Music Teachers' National Association Collegiate Artist Competition. She is also a member of Sigma Alpha Iota music fraternity and Pi Kappa Lambda.

Lieutenant Colonel Steele is a graduate of the Adjutant General's Basic and Advanced Officer Courses, the Master Fitness Trainer Course and the Combined Arms and Services Staff School. She has also earned the Basic Parachutist's badge and was the Distinguished Military Graduate of her class.



## DIE DIRIGENTIN

Lieutenant Colonel Beth T.M. Steele übernahm im Juni 2008 die militärische und musikalische Leitung des Musikkorps und des Chores der US-Army in Europa. Lieutenant Colonel Beth T.M. Steele stammt aus Ames im US-Bundesstaat Iowa und hat die Northwestern University, Evanston, Illinois mit einem Bachelor of Music im Fach

Trompete sowie einem Master of Music im Fach Dirigieren abgeschlossen.

Nach Erwerb ihres Offizierspatents 1988 diente Lieutenant Colonel Steele in leitender Funktion bei verschiedenen Heeresmusikkorps (Army Band) und beim Ausbildungsmusikkorps der US-Army (U.S. Army School of Music). Im Einzelnen hatte sie folgende Positionen inne:

- + 2. MusikoffizierIn und 2. DirigentIn beim Heeresmusikkorps in Atlanta, Georgia
- + LeiterIn des Studentenensembles der U.S. Army School of Music
- + 2. KappellmeisterIn des Heeresmusikkorps, „Pershing's Own“, in Washington, DC
- + LeiterIn der U.S. Continental Army Band
- + ChefIn der U.S. Army School of Music

Vor Übernahme der Aufgabe als LeiterIn des Musikkorps und des Chores der US-Army in Europa war Lieutenant Colonel Steele stellvertretende LeiterIn und 2. DirigentIn der U.S. Army Field Band, Washington, DC.

Lieutenant Colonel Steele ist eine vielseitig begabte Profimusikerin, spielt Klavier, Geige und Trompete. Ihr großes musikalisches Können führte sie bereits kreuz und quer durch die USA und durch Europa, wo sie als Trompetensolistin konzertierte. Zweimal nahm sie an der Endausscheidung des Music Teachers' National Association Collegiate Artist Competition (von Musikdozenten auf nationaler Ebene veranstalteter Wettbewerb) teil. Lieutenant Colonel Steele gehört zwei Studentenverbindungen an, der Sigma Alpha Iota Music Fraternity und der Pi Kappa Lambda.

Lieutenant Colonel Steele absolvierte folgende Lehrgänge: Adjutant General's Basic und Advanced Officer Course (Grund- und Aufbaulehrgang für Personalbearbeitungssoffiziere), Master Fitness Trainer Course (Lehrgang für Fitnesstrainer) sowie die Combined Arms and Services Staff School (Führungsakademie der Verbündeten Waffen und Teilstreitkräfte). Zu den ihr verliehenen Auszeichnungen und Medaillen zählt u.a. das Basic Parachutist's Badge (Fallschirmspringerabzeichen). Lieutenant Colonel Steele schloss ihre Ausbildung mit Auszeichnung ab.

# THE UNITED STATES ARMY EUROPE BAND & CHORUS



*Lieutenant Colonel Beth T. M. Steele,  
Commander and Conductor*



## MILITARY

USAREUR Band & Chorus  
Attn: Plans Branch  
Unit 29061  
APO, AE 09081-9055

Plans Branch:  
DSN: 379-6511  
+49(0)6202 80 6511

Fax: 379-7597  
+49 (0) 6202 80 1597

## CIVILIAN

USAREUR Band & Chorus  
Attn: Plans Branch  
Postfach 1953  
D-68723 Schwetzingen  
Deutschland

Public Affairs Branch:  
DSN: 379-6146  
+49(0)6202 80 6146

**Performance Requests**  
[steven.c.king@eur.army.mil](mailto:steven.c.king@eur.army.mil)  
MSG Steven King, Chief, Plans Branch

*[www.hqusareur.army.mil/band](http://www.hqusareur.army.mil/band)*